
 

Zápis z online jednání kolegia zástupců ASCHK konaného dne 26.3.2024 

Přítomni: Aleš Fiala, Doc. Ing. Miroslav Maršálek CSc. , Ing. H. Stránská Ph.D., Ing. Blahoslav Políček, 

Ing. Hana Civišová Ph.D., Eliška Rodová, Eva Havlátová, Václav Bohdaský, Michaela Kvisová, Rudolf 

Žimulák, Ing. Veronika Jenikovská, Bc. Petra Šarochová, PhramDr. Rafifa Hamoudová Ph.D., Jaroslav 

Zápotocký, Denisa Pačanová 

Omluveni: Ing. Lenka Gotthardová CSc. 

Jednání bylo zahájeno v 19.05 

  
1. Úvod 

Přítomné přivítali H. Civišová a B. Políček. Poděkovali za účast. Toto jednání je přípravou na prezenční 

jednání, které proběhne příští středu 3.4.2024. Slouží k předběžnému projednání jednotlivých bodů, 

připomínkám zúčastněných a případnému rozšíření podkladů k prezenčnímu jednání. 

 

2. Zpráva o činnosti prezidia 

B. Políček – postupně komentoval zobrazenou prezentaci. 10 jednání prezidia v r. 2023 a 2 jednání v r. 

2024. Z každého jednání je zveřejněn zápis na webových stránkách. Od posledního kolegia proběhla 3 

jednání prezidia. Z důležitých projednaných bodů - DPH firmy i při prodeji koní, nové smlouvy na 

zootechnickou činnost, či příprava předvýběrů hřebců a další.  

3. Zpráva o hospodaření a činnosti kanceláře 

B. Políček komentoval průběh hospodaření. K v prosinci byly nárokovány všechny dotační 

tituly (nejdříve proplaceny veškeré náklady s akcemi spojené a následně předloženo 

plnění prostřednictvím portálu faramáře SZIF). Následně do konce roku podány 

předžádosti na r. 2024. Bohužel ještě nemáme zaplaceny některé dotační tituly. 

Termínově byl sled činností následující: 

8.12.2023 proběhla konference na Mendelu v Brně, na kterou jsme taktéž finanční 

podporu ze státního rozpočtu. 

 

Úspěšně jsme zúřadovali dotace na GZ – na ČMB 979.000,-, na SN 762.000,-. Částky 

jsme přijali 19.12. a vyplatili chovatelům 21.12.  

 

Dotace MZe na zkoušky výkonnosti jsme přijali 22.2.2024 a hned v tomto termínu 

byly vyplaceny chovatelům. ČT 2.224.000,-, ČMB 377.000,-, SN 338.000,-, ČN 

130.000,-, ČSP 49.000,-, WP 49.000,-, HF 63.000,-. 

 

Podpora pro chovatele financovaná z vlastních zdrojů ASCHK, to znamená z výnosů za 

služby - akcelerační program, ČT 170.000,-, ČSP 125.000,-, HF 20.000, SHP 80.000,-, 

WP 95.000,- vyplaceno 22.2.2024. 

 



Hospodářský výsledek za rok 2023 skončí pravděpodobně mírnou ztrátou. Doposud 

nám však chybí rozhodnutí na poskytnutí dotace na výstavy a daňové přiznání bude 

zpracovávat daňový poradce se kterým ještě plánujeme konzultaci. 

 

Odborným spolkům spolupracujícím na činnostech spojených s vedením plemenných 

knih jsme loni vyplatili 15 % z dotací na vedení PK - celkem 789.240 Kč v termínech 

10.7. a 21.12.. 

 

16.-18.2. proběhl v ZH Tlumačov 2. předvýběr hřebců ČT a výběr hřebců ostatních 

plemen (ČSP, HF a SHP) do plemenitby. Korektní spolupráce se ZH Tlumačov, akce 

úspěšná, divácky navštěvovaná a již tradičně z ní pořízen online přenos a záznam na 

EquiTV. 

 

V průběhu měsíce února proběhlo vybavení držitelů hřebců připouštěcími rejstříky a 

aktuálními informacemi (školení v ZH Písek i Tlumačov). 

 

Novinkou je Seznam hřebců online (Seznam hřebců - Asociace svazů chovatelů koní 

(aschk.cz)). Nahrazuje do loňského roku vydávanou tištěnou verzi. 

 

Proběhlo školení označovatelů ve Slatiňanech 13.3. v návaznosti na toto školení byly 

všem partnerům odeslány smlouvy na zootechnickou činnost pro r. 2024. 

 

V závěru zaznělo upozornění, že pouze 13 členských svazů z 31 zaslalo seznamy členů.  

Příspěvkový řád je na webu ASCHK ve složce Informace – Dokumenty, s dotazy nás můžete 

kontaktovat. A zazněl dotaz kdo se zúčastní prezenčního jednání kolegia. 

 

4. Příprava VH 

B. Políček – termín VH je středa 24.4.2024. Z toho důvodu potřebujeme mít od Vás zástupců svazů co 

nejdříve seznamy členů a delegátů v obvyklém poměru 1:20 (za každou započatou dvacítku jeden 

delegát). Konkrétní návrhy předsedajícího a jednotlivých komisí doporučí prezidium či projednáme na 

prezenčním jednání. Termín jednání kontrolní komise je určen na 10.4. 

Předsedající P. Šarochová 

Příspěvky – Ing. Majzlíková info z ČPI, p. Karbusický - Vlci 

Vyhodnocení ŠP – tištěné na VH a následně do časopisu 

5. Informace o zoootechnické činnosti 

B. Políček stručně informoval o průběhu školení ze dne 13.3.2024 ve Slatiňanech. Přednáška Ing. A. 

Dvořákové byla zaměřena především na legislativu vymezující zootechnickou činnost. Některé novinky 

a povinnosti z ních vyplývající. B. Políček žádal přítomné o vstřícnost vůči chovatelům, součinnost se 

záměry chovatelských svazů a zdůraznil některá plemenná specifika. MVDr. Sedlinská pak přednesla 

https://www.aschk.cz/seznam-hrebcu/
https://www.aschk.cz/seznam-hrebcu/


velmi zajímavé pojednání o genetickém založení barev a jejich fenotypových projevech. Po krátké 

přestávce následovalo školení na program Galahad. Jeho užíváním je podmíněn letošní podpis smluv 

na služby pro PK ČT. H. Civišová odprezentovala ukázky a  zmínila výhody a očekávání od užívání tohoto 

programu. Součástí vylepšení služeb chovatelům je pak pozice koordinátora pro označování hříbat, 

kterou bude vykonávat Mgr. K. Hanušová. 

 

6. Webové stránky, informovanost 

H. Civišová komentovala prezenaci o možnostech webových stránek jako je objednávka služeb 

(registrace hříbat, zápis klisen apod.) prostřednictvím online formuláře a největší novince – Seznamu 

hřebců. Možnosti fotografií, obsáhlých komentárů, prolinků do JIS či PK online. Těší nás i zájem několika 

plemen, kterým ASCHK nevede PK a tyto služby se chystáme nadále vylepšovat a rozšiřovat.  

 

7. Diskuse, různé 

Člesnké příspěvky – M. Kvisová. ICS odeslal seznam členů a doposud neobdržel fakturu. E. Rodová – 

vedeme v patrnosti, bude odeslána. 

DPH – A. Fiala bylo řešeno s Mze i MF a GŘ cel. Děkuje za iniciativu kolegyním P. Šarochové a L. 

Gotthardové a v jednání budeme pokračovat. Podstatou problému je poněkud nejednotný výklad 

zatřídění koní do sazby DPH (zvíře pro lidskou spotřebu – snížená, ostatní běžná sazba). 

Objednávkový formulář – M. Kvisová doporučuje v nabídce jednotlivých osob doplnit místo bydliště, 

aby si chovatel mohl vybrat nejbližší možnost. H. Civišová – na webu v sekci informace/evidence koní 

jsou kontakty uvedeny, ale děkujeme za připomínku, neměl by být problém provést úpravu. 

p. Havlátová – chovatelé by rádi viděli více článků o chladnokrevnících v časopisu KONĚ a dotaz 

ohledně platby členských příspěvků do více svazů. H. Civišová – problém je celkový nedostatek článků, 

nejen těch o chladnokrevných koních u kterých je naopak několik poměrně aktivních autorů a v téměř 

každém čísle je článků až několik. A. Fiala – u ČP se chovatelé musí rozhodnout ve kterém svazu chtějí 

být a ve kterém ne. Sám jsem členem několika odborných spolků a nemám s tím problém. 

Jednání bylo ukončeno ve 20.30 

Příští jednání prezenční formou proběhne 3.4.2024 od 12.00 v motorestu Tři Věžičky ve Stříteži u 

Jihlavy. 

 

Zapsal: B. Políček 

 

 


